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Zápis č. 16 

z jednání Komise pro životní prostředí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 1. 3. 2023 
 

 

Přítomni: Omluveni: 

Ing. Ivo Kropáček Miroslava Pořízková 
Václav Mach Ing. Alice Kutálková 
Ing. Jiří Šírek Irena Blažková 
Ing. Jana Jaňourová Mgr. Nela Melicharová 
Petr Hlatký Filip Červinka Bc. 
Daniel Řezníček, M. A  
Mgr. Petr Ošťádal  
Mgr. Zdeněk Navrátil Nepřítomni: 
Petr Kopřiva Ing. Roman Macek 
Ing. Tomáš Dobřanský Michal Slavík 
Ing. Jaroslav Horák  
Ing. Pavel Kurfürst  
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Program: 

 

 

1. Zahájení 

2. Hodnocení podaných žádostí v DP na podporu včelařů na území OK 2023 

3. Živá Bečva 

4. Aktuální informace z jednání Rady Olomouckého kraje týkající se problematiky 
životního prostředí 

5. Různé 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Strana 3 (celkem 5) 

Zápis: 

Zahájení, schválení programu jednání 

Předseda komise pan Daniel Řezníčk, M. A., zahájil 16. jednání Komise pro ŽP a seznámil 
její členy s programem jednání. 

 

Hodnocení podaných žádostí  

Prvním bodem programu bylo hodnocení podaných žádostí v DP na podporu včelařů na 
území Olomouckého kraje 2023. Základní informace a přehled na jednání uvedla 
administrátorka DP paní Hájková: 

- DP na podporu včelařů byl schválen Radou Olomouckého kraje dne 21. 11. 2022. 

- Na DP je předpokládáná výše celkové částky 500.000,- Kč. 

- Maximální dotace na jednu akci činí 10.000,- Kč.  

- Termín pro podávání žádostí byl od 23. 1. 2023 do 10. 2. 2023. 

- OK v této době obdržel celkem 86 žádostí. 

- Poklady byly dostupné pro členy Komise od 21. 2. 2023. 

Dle pravidel DP hodnotící komise provede hodnocení žádostí z odborného pohledu 
(kritéria B). Dále hodnotící komise ve spolupráci s administrátorem připraví návrh 
bodového hodnocení významu žádosti (projektu) z pohledu poskytovatele dotace (kritéria 
C) pro ROK. 
Komise se shodla na bodovém hodnocení kritéria B, dle navržené tabulky v MS teams. 
Další debata proběhla v rámci návrhu bodového hodnocení kritéria C, které hodnotí ROK. 
Tyto body jsou v tabulce rozděleny tak, že stávající včelaři obdželi návrh 10 bodů a 
začínající včelaři obdrželi návrh 5 bodů. Oproti původnímu návrhu tak došlo k rozšíření 
okruhu úspěšných žadatelů. Takto byl návrh bodového hodnocení schválen (upravená 
tabulka s návrhem je uvedena v příloze). 
 

Novinky z Rady 

Shrnutí činnosti ROK od posledního jednání Komise, které proběhlo dne 1. 11. 2022. 

 

Aktuálně probíhá DP na podporu aktivit, který je dále rozdělen na 2 tituly. 

Cílem DP je hlavně motivovat, a proto je třeba oslovit co nejvíce potencionálních žadatelů 
tak, aby se dali vybírat ty nejvhodnější projekty. Častý problém je, že spoustu lidí 
nenapadlo o dotaci požádat.  

Nově DT obsahuje i část předcházení vzniku odpadů. Tato část vzešla z požadavku 
jednoho města na re-use kontejnery. Nicméně je tam omezení na částku, lze poskytnout 
max. 150 tisíc a zcela jistě tak budou existovat projekty, na které to bude málo. 

Druhý titul je zaměřen na podporu činnosti spolků a různých neziskových organizací a 
spolků. I zde je žádoucí, aby bylo přihlášených spolků, co nejvíce. Ideálně, ať tam nejsou 
jen chovatelské organizace. 

 

Odpady OK 

Některá města se přidávají, nicméně vedení města Prostějova se rozhodlo z akciovky 
vystoupit. 
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Živá Bečva 

Problematiku uvedla senátorka paní RNDr. Seitlová. Podrobnější informace jsou obsaženy 
v přiloženém dokumentu „Živá Bečva, Komise pro ŽP 1.3.23“.  

Existuje řada projektů - dílčích revitalizací, na malých úsecích. Cílem je vytvořit strategii, 
která bude řešit celý tok centrálně a komplexně. Na tento požadavek reagovala studie 
„Živá Bečva“ (2013) a studie „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy“ (2021) zpracované 
dle zadání AOPK ČR Unií pro řeku Moravu, z. s.. Studie „Živá Bečva“ a oživení Bečvy 
zpracované pro úsek označovaný jako „spojená Bečva“ od Valašského Meziříčí po soutok 
s Moravou u obce Troubky má délku 61,5 km. Studie vychází ze čtyř základních principů 
aplikovaných na jednotlivé úseky toků, a to dlouhodobou samovolnou renaturací, 
postupnou renaturací korekční údržbou, renaturací povodněmi a technickou revitalizací. 
 
V tuto chvíli je tak třeba, aby se vyhotovené studie začaly realizovat, přičemž stěžejní roli 
v přípravě tohoto záměru má Povodí Moravy jako správce toku. Olomoucký kraj by v této 
části mohl iniciovat jednání s Povodím a prodiskutovat konkrétní opatření, které obsahují 
výše zmíněné studie. 

 

Diskuzi v druhé části doplnil pan Koutný z AOPK. 

K tématu revitalizace řeky doplnil, že hlavním problémem je nákladnost a vlastnictví 
k přilehlým pozemkům.  

Aktuálně je 85 % koryta umělá – 15 % ve stavu přírodě blízkém - Studie dlouhodobě 
počítá s otočením tohoto poměru. 

Věcným problémem stále zůstává zahlubování koryta a nevhodné formy revitalizace. 

 

Komise dále jednala nad formulací navrženého usnesení, které bylo oproti návrhu mírně 
upraveno. 

Původní znění: 

„Komise pro životní prostředí Olomouckého kraje doporučuje radě Olomouckého kraje 
přijmout rozhodnutí o přípravě strategického záměru revitalizace a renaturace řeky Bečvy 
a následné implementaci jeho výsledků do zásad územního rozvoje Olomouckého kraje.“ 
Nové znění: 

„Komise pro životní prostředí Olomouckého doporučuje Radě OK vstoupit do jednání se 
správcem toku řeky Bečvy, Povodím Moravy, s. p., o přípravě strategického záměru 
revitalizace a renaturace řeky Bečvy a následné implementaci jeho výsledků do Zásad 
územního rozvoje Olomouckého kraje. Komise vnímá tento záměr jako klíčový nástroj 
protipovodňových opatření, boje proti suchu a zvýšení ekologické stability řeky Bečvy.“ 

 

Různé 

V bodu různé byl vznesen dotaz paní N. Melicharové – zda by bylo možné přesunout 
jednání komise na pondělí nebo pátek. Členové se shodli na vytvoření ankety v prostředí 
MS teams, ve které bude možné hlasovat buď pro pondělí nebo úterý v 15:30. 
Vyhodnocení ankety proběhne začátek dubna. 
 
Novinky ve věci výsadby alejí - v roce 2023 vznikla nová pracovní skupina, která se bude 
touto problematikou podrobněji zabývat. 
 
Výjezdní zasedání – předběžně se pracuje na výjezdním zasedání do města Přerova, 
termín v měsíci červen. 
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Členům Komise bude v následujícím týdnu zaslána informace o nadcházejícím jednání. 
 
 
Jednání ukončeno v 17:50 
 
 

V Olomouci dne 1. 3. 2023 

………………………………. 
Daniel Řezníček, M. A. 

předseda komise 
 

 

 

Přílohy 

- Živá Bečva, Komise pro ŽP 1.3.23 


